
Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

Referat fra bestyrelsesmøde onsdag d. 12.1.2022 kl. 19-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Louise Laustsen, Hanne Holstein Ipsen, Louise Schmidt 
Helsinghof, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Mia Rytter Sørensen (medarb.), Andreas Tharben Hansen 
(medarb.), Heidi Risager Sørensen (medarb.), Naja (elevrep.), Oskar (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, Morten 
Borup 
Afbud: Louise L., Naja. Heidi og Carsten er kun med til de første fire punkter. 
 
Mødested: Google Meet meet.google.com/epv-oeue-sxs 

Dagsorden 
Ordstyrer:  

Pkt. 1 Velkomst og valg af 
ordstyrer 

Morten er ordstyrer.  19.00 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  
 

Pkt. 8 rykkes op som pkt. 4. B 19.05 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Smittesituationen i Børnehuset. O 19.10 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet 
 

Der er ikke afholdt møde siden sidst grundet corona. O 19.25 

Pkt. 5 Mobilfri Skoletid 
 
Evaluering med elever, 
forældre og personale. Hvad 
vil vi gerne vide? 
 
Udkast til spørgeskema til 
elever og personale vedlagt. 
 

Et spørgsmål der retter sig mod, hvad eleverne ser hos 
klassekammeraterne.  
Spørgsmål om hvilket klassetrin. Eller et spørgeskema til 
elever der har kendt til mobiler i skoletiden og et til de elever, 
der ikke har oplevet at måtte have mobilerne i skoletiden. 
Der vil formentlig være forskel på svarene afhængig af deres 
oplevelser. Om 1,5 år vil ingen elever i udskolingen have 
prøvet at have mobiltelefoner i skoletiden, hvis ordningen 
fortsætter. 
Vi laver to spørgeskemaer til eleverne. 
 
Skal forældrene spørges ift. deres børns trivsel og 
mobiltelefoner? Ja. 
 
Morten retter spørgeskemaerne til og sender dem ud til 
elever, personale og forældre. 
 

O
/
D
/
B 

19.35 

Pause 20.05 

Pkt. 6 Ordensregler 
 
Læs om ordensregler og 
værdiregelsæt her: 
https://www.uvm.dk/folkeskole
n/laering-og-laeringsmiljoe/ro-
og-klasseledelse/fremme-af-
god-orden-i-folkeskolen 
 
I visionen for børnehuset og 
skolen er beskrevet, hvordan 
læringsmiljøet skal være 
præget af respekt, empati, 
tryghed og tolerance. Det kan 
betragtes som skolens 
værdiregelsæt. 
Antimobbestrategien skal ses 
i forlængelse af 
værdiregelsættet.  
Visionen er vedlagt ligesom 
de tidligere ordensregler fra 
2004. Desuden er vedlagt et 
udkast til formulering af nye 

Elevrådet skal inddrages i arbejdet med ordensreglerne. Det 
vil være fint at høre dem til deres forslag til eksempler på 
gode regler og handlinger. 
 
Morten tager udkastet med i elevrådet. 
 
Vi tager punktet op igen i bestyrelsen efterfølgende. 
 

D 20.10 
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ordensregler til at supplere 
værdiregelsættet og 
antimobbestrategien. 
 
Punktet er et 
orienteringspunkt med henblik 
på at revidere ordensreglerne. 

Pkt. 7 Gennemgang af bygninger Morten orienterer om henvendelse fra lederen af 
Ejendomsservice, der anerkender problemstillingen vedr. 
vedligeholdelsesstanden og inviterer sig selv på møde til en 
dialog om vedligehold på alle skoler i løbet af de kommende 
uger. Morten orienterer ud efter mødet. 
 
Jakob har talt med sin bekendte, der gerne vil være med på 
en rundtur, hvor vi tager billeder og kommenterer. 
 
Jakob og Morten aftaler tidspunkt for gennemsyn på skolen. 
 
Hvem skal modtage henvendelsen efterfølgende – hele 
byrådet eller det/de relevante fagudvalg (FI og NTM)? 
Fagudvalgene skal være modtagere i første omgang. 
 
Der kan laves en kobling til Liv i Ådalen og 
Mødestedsprojektet, så politikerne ikke tror, at det løser 
udfordringerne med vedligehold. 
 
Punktet tages op igen på et kommende bestyrelsesmøde. 
 

D
/
B 

20.25 

Pkt. 8 Status vedr. corona 
 

Der er i løbet af få dage sket en voldsom udvikling i 
smitteantallet. D.d. er 11 ud af 19 faste medarbejdere testet 
positive. Flere børn holdes hjemme og der er smitte i flere 
familier. Fremmødte børn har d.d. udgjort 67%, hvilket 
presser dækningen med mange fraværende medarbejdere. 
 
Vi må ikke opfordre til at forældrene holder deres børn 
hjemme. Der er ikke lovhjemmel til at dimensionere/justere 
på åbningstid el.lign. Dagtilbud skal være åben, men vi kan 
nå til en situation, hvor det ikke længere er muligt. Forinden 
skal alle muligheder være afsøgt. 
 
Her til morgen holdt Carsten og Morten møde Per og 
Kenneth, hvor det blev aftalt, at to pædagoger fra 
Specialpædagogisk team tilknyttes børnehuset fast i en 
periode. Desuden er to medarbejdere fra skolen i 
børnehuset for at hjælpe med dækningen. Alt andet end tid 
med børnene er nedprioriteret. 
 
Stemningen blandt personalet er stadig god, og de 
sygemeldte støtter hjemmefra med opmuntrende beskeder 
m.m. Men dagligdagen er presset pt. 
 
Carsten har orienteret forældrene om situationen, hvilket har 
medført at nogle forældre har henvendt sig om, at de 
forsøger at finde andre løsninger. 
 

O 20.35 

Pkt. 9 Arbejdsdag for forældre 
Forslag til datoer og form 
præsenteres af 
arbejdsgruppen. 

Arbejdsgruppen præsenterer to datoer d. 22.4. i Børnehuset 
og d. 29.4. på skolen. Begge dage kl. 14-17.30. 
 
Det er væsentligt, at det også bliver en anledning til at dyrke 
det sociale blandt forældrene og plads til lettere 
arbejdsopgaver 

O 20.40 
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Louise har lavet et udkast til en foreløbig invitation. 
Muligheden for at spise mad, som Bjarke laver på wok 
tilføjes. Det kan måske lokke flere til dagene. Morten sender 
ud til alle forældre. 
 
Bestyrelsen fordeler sig, så de forældrevalgte i Børnehuset 
deltager der, og tilsvarende på skolen. Alle må naturligvis 
gerne deltage i begge arbejdsdage. 
 
Der skal være tilmelding til de konkrete opgaver, som skal 
meldes ud i god tid. Skal der være en ”formand” for de større 
opgaver? 
 
Skal der være en disclaimer ift. ansvar og risiko? 
 
Tages op igen på næste møde. 
 

Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

• Der er høring om planlagt nedlæggelse af markvej 
mellem Andi og Syvveje. Bestyrelsen vil gerne 
indsende høringssvar og ønsker ikke markvejen 
nedlagt, da den bruges i forskellige sammenhænge. 
Hanne laver udkast der sendes rundt til kommentering. 
 

• Lyset, der netop er sat op ved ved Børnehuset og SFO, 
er meget kraftigt og generer naboerne og 
forældre/børn. Kan der justeres ved lysstyrken, sættes 
en sensor på, vinkles anderledes eller lign., så det er 
mindre generende? Morten taler med ejendomsfolkene 
om det. 
 

• Kommunikation vedr. coronaretningslinjer m.m. sendes 
fra flere forskellige på skolen. Opfordring til at det kun 
er fra kontoret/ledelsen, der kommunikeres om 
retningslinjer og forholdsregler, så der ikke kommer 
dobbelt op eller mere på informationerne. og så det ikke 
bliver en ekstra arbejdsopgave for personalet. 

 

O 20.45 

Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder 

• Ordensregler 

• Gennemgang af bygninger/henvendelse til politikkerne 

• Mobilfri skoletid 

• Arbejdsdag for forældre 

• Inklusion i Børnehuset 

• Brug af sociale medier 

• Evt. køn og identitet 

• Overblik over principper  

• Kriterier for materiale på Aula (april) 

• Princip for forældresamarbejde, brug af Aula indtænkes 

• Ordensregler  

• Madordning 

• Sprogvurderinger, et mere detaljeret blik på rapporterne 
tages op på et kommende møde 

• Den styrkede læreplan – hvad giver det at arbejde mere 
evaluerende? Et genbesøg om et halvt/helt års tid 
(forår/efterår 2022). 

 

B 20.50 

Pkt. 12 Evt. Plan for skolebestyrelsesvalg meldes ud efter udvalgsmøde 
primo februar. Der forventes planlagt et kursus for nye 
skolebestyrelsesmedlemmer. 

 20.55 
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O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 


